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Co się stało
na osiedlu?

Awaria w miejskim wodociągu
\\\ OTWOCK

Ta wiadomość bardzo 
zaniepokoiła mieszkańców 
Otwocka i gminy Karczew. 
Podczas rutynowej kontroli 
jakości wody, służby sanitarne 
wykryły w miejskim 
wodociągu bakterie z grupy 
coli. Po tygodniu udało się 
znaleźć źródło zanieczyszczeń. 

O gólna ocena jakości wody z wodo-
ciągów w powiecie otwockim jest 

pozytywna, ale czasami w próbkach 
zdarzają się przekroczenia dopusz-
czalnych norm bakterii z grupy coli. 
Bywa też, że woda jest mętna albo ma 
przykry zapach, na co często narzekają 
mieszkańcy m.in. Otwocka.

Kilka dni temu wiadomość o bakte-
riach w wodzie zaniepokoiła mieszkań-
ców Otwocka i Karczewa. O przyczyny 
zanieczyszczenia w miejskim wodocią-
gu zapytaliśmy dyrekcję Powiatowej 

Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej 
w Otwocku oraz Otwockie Przedsię-
biorstwo Wodociągów i Kanalizacji 
(OPWiK), które dostarcza wodę miesz-
kańcom.  
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Służby sanitarne kilka razy przeprowadzały badania wody

W sprawie serii przestępstw na osiedlu Ługi stróże prawa w ciągu kilkunastu 
godzin zatrzymali dwóch nastolatków i 19-latka

\\\ KARCZEW/OTWOCK

czytaj na str. 3
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Awaria w miejskim 
wodociągu

 – Próbki wody zostały pobrane w 
środę, 16 listopada, przez pracowników 
PSSE w Otwocku w ramach bieżącego 
nadzoru sanitarnego – wyjaśnia dr n. 
med. Agata Wolska, dyrektor Powiato-
wej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej 
w Otwocku. Próbki badało laborato-
rium Wojewódzkiej Stacji Sanitarno-
-Epidemiologicznej w Warszawie. Spra-
wozdania z wynikami i analizą badań 
wody wpłynęły do PSSE w Otwocku 
w piątek, 18 listopada. Na ul. Jodowej 
w Otwocku oraz w gm. Karczew na ul. 
Bielińskiego i ul. Miziołka w wodzie 
stwierdzono zanieczyszczenia. – W 
trzech na cztery pobrane próbki wody 
stwierdzono bakterie grupy coli, ale nie 
stwierdzono bakterii Escherichia coli 
oraz enterokoków tj. paciorkowców ka-
łowych – informuje dyrektor Wolska.  
I podkreśla, że tego samego dnia (18 
listopada) został wydany komunikat 
o warunkowej przydatności wody do 
spożycia. Informację opublikował ot-
wocki sanepid, a także OPWiK. 

Służby sanitarne poinformowały 
w komunikacie, o tym, że wodę dostar-
czaną z wodociągu można spożywać 
wyłącznie po wcześniejszym przego-
towaniu. 

\\\   OPWiK znalazło źródło  
zanieczyszczeń 

– W dniach 18-23 listopada OPWiK 
przeprowadził szereg badań surowej 
wody oraz tej uzdatnionej do spożycia 
– wyjaśnia Tomasz Dąbrowski, prezes 
OPWiK. – Na podstawie wyników, usta-
lono źródło zanieczyszczenia, którym 
były studnie głębinowe nr 9 przy ul. 
Karczewskiej w Otwocku oraz studnia 
nr 5 przy ul. Batorego w Otwocku. Stud-
nie zostały wyłączone z eksploatacji i 
wdrożono ich dezynfekcję – podkreśla 
prezes otwockiego przedsiębiorstwa 
wodociągów. I dodaje, że służby OPWiK 
przeprowadziły także dezynfekcję oraz 
płukanie sieci wodociągowej w Otwo-
cku i miejskiej części gm. Karczew. – 

Wyniki badań wody z próbek pobra-
nych w środę 23 listopada wykluczyły 
obecność bakterii w wodzie uzdatnio-
nej – wyjaśnia prezes Dąbrowski. 

Agata Wolska dodaje: – Po za-
kończeniu czynności naprawczych 
prowadzonych przez OPWiK, który 
jest dostawcą wody, w czwartek, 24 
listopada nasi pracownicy ponownie 

pobrali próbki wody do badania. Wo-
dę pobrano z sieci wodociągowej w 
Otwocku i mieście Karczew, a także ze 
stacji uzdatniania wody przy ul. Kar-
czewskiej. Wyniki były w poniedziałek, 
28 listopada. Otwocki sanepid poinfor-
mował, że w wodzie nie ma zanieczysz-
czeń i nadaje się do spożycia. – Woda z 
kranu może być spożywana, używana 
do przygotowywania posiłków, mycia 
owoców, warzyw, naczyń kuchennych 
i prania. Woda nadaje się do kąpieli, 
mycia zębów, przemywania otwartych 
zranień i może być wykorzystywana do 
celów sanitarnych, tj. WC – zapewnia 
otwocki sanepid. 

\\\   Studnia ponownie  
podłączona do sieci?

W poniedziałek, 28 listopada 
OPWiK przeprowadził także usunięcie 
awarii sieci oraz prace konserwacyjne. 
Po zakończeniu robót przeprowadzono 
kolejne płukania sieci. Następnie woda 
ze studni zostanie ponownie zbadana 
na obecność mikroorganizmów. – Jeśli 
woda będzie czysta, czyli bez bakterii 
to zostanie ona ponownie podłączona 
do wodociągu – zapewnia Tomasz Dą-
browski. I wyjaśnia: – Na skutek podej-
mowanych działań naprawczych, woda 
dostarczana do odbiorców, może być 
przejściowo, w niektórych miejscach 
napowietrzona, ale będzie nadawała 
się do spożycia – tłumaczy prezes ot-
wockiego przedsiębiorstwa wodocią-
gowego. – Cały proces z usuwaniem 
skutków powstałego zanieczyszczenia 
jest pod stałą kontrolą służb OPWiK 
oraz otwockiego PSSE. Mieszkańcy są 
także na bieżąco informowani o po-
dejmowanych działaniach – zapewnia 
prezes OPWiK.

Agnieszka Jaskulska

W przypadku awarii  
sieci wodociągowej  

w kranach  
może nastąpić czasowe 

pogorszenie jakości wody 
oraz jej barwy

Po tygodniu  
udało się znaleźć źródło 

zanieczyszczenia

Na wiosnę przebudują 
PKP Wawer
\\\ WAWER/OTWOCK

Obecnie prowadzona jest 
modernizacja linii kolejowej 
pomiędzy Warszawą 
Wschodnią a Wawrem. 
Ostatnim etapem będzie 
przebudowa torowiska  
od Wawra do PKP Świder.

T rwa modernizacja trasy z Warsza-
wy w kierunku Otwocka. Na jakim 

etapie jest inwestycja? – Kursowanie 
pociągów zapewnia bajpas na odcin-
ku Warszawa Wschodnia-Warszawa 
Wawer – podkreśla Karol Jakubowski 
z zespołu prasowego PKP PLK. – Uło-
żone są dwa nowe tory w obszarze re-
zerwatu Olszynka Grochowska. Przy 

stacji Warszawa Wawer budowana jest 
konstrukcja nowego budynku nastaw-
ni, w którym umieszczone będzie lo-
kalne centrum sterowania. Na wiosnę 
przyszłego roku zaplanowano prze-
budowę peronu w Wawrze – zapew-
nia Karol Jakubowski z PLK. I dodaje: 
– Wykonawca ustawił ściany nowego 

wyspowego peronu Warszawa Gocła-
wek, pod wiaduktem przy ul. Marsa w 

ciągu Trasy Siekierkowskiej. Zdemon-
towano stare słupy sieci trakcyjnej i tor 
– wyjaśnia PLK. I tłumaczy, że moder-
nizacja odcinka linii kolejowej nr 7 z 
Warszawy Wschodniej do stacji War-
szawa Wawer to pierwszy etap prac 
pomiędzy Warszawą a Otwockiem. Ko-
lejnym i jednocześnie ostatnim etapem 

przebudowy„Siódemki” będzie odcinek 
od Wawra do PKP Świder. Rozpoczęcie 
inwestycji jest planowane na 2024 rok. 
Wtedy też będzie znany harmonogram 
prac. Wiadomo jednak, że przebudo-
wa mostu kolejowego na rzece Świder 
między Otwockiem a Józefowem bę-
dzie prowadzona w czasie całej mo-
dernizacji linii kolejowej na odcinku 
Wawer-Otwock. W ramach prac na tym 
odcinku planowana jest budowa ekra-
nów akustycznych wzdłuż torów. Wy-
sokość ekranów na poszczególnych od-
cinkach będzie wynosiła od dwóch do 
pięciu i pół metra. Część z nich będzie 
dostosowana do obsadzenia zielenią.

Polskie Linie Kolejowe podkreślają, 
że inwestycja za ponad 400 mln zł na li-
nii otwockiej zwiększy dostępność linii 
o charakterze aglomeracyjnym i regio-
nalnym. Cztery tory między Warszawą 
Wschodnią a Otwockiem umożliwią 
rozdzielenie ruchu aglomeracyjnego 
od dalekobieżnego. Będą sprawniejsze 
podróże w aglomeracji i na trasach da-
lekobieżnych.

Rafał Marzec

Przy stacji kolejowej powstał m.in. bajpas, który zapewnia kursowanie  
pociągów, a także nowy budynek nastawni (docelowo znajdzie się tan lokalne 
centrum sterowania)

Inwestycja kolejowa na wysokości Wawra weszła w zaawansowany etap
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dokończenie 
ze str. 1

\\\ KONCERT MONIKI BORZYM              
Zapraszamy na niezwykły koncert w wykonaniu jazzowej wokalistki 
Moniki Borzym. 
Podczas koncertu usłyszymy m.in. niezapomniane utwory polskich autorów, 
takie jak: „Kolęda o miłowaniu moim” (Wojciech Młynarski), „Na całej połaci 
śnieg” (Przybora/Wasowski) oraz evergreeny „The Christmas song”, „Santa 
Baby” czy „What are you doing New Year’s Eve”. Autorem oryginalnych aran-
żacji jest nagradzany Fryderykami Nikola Kołodziejczyk. Monika Borzym to 
jedna z najbardziej interesujących wokalistek jazzowych nowego pokolenia, 
na scenie będzie towarzyszyć jej Trio Jazzowe (Krzysztof Dys – fortepian; 
Andrzej Święs – kontrabas; Michał Bryndal – perkusja).
Bilety: 50 zł normalny/40 zł ulgowy. 
4 grudnia (niedziela), godz. 18.00. 
Sala widowiskowa MOK, ul. Kardynała Wyszyńskiego 1.
Bilety: 50 zł normalny/40 zł ulgowy.

\\\ JÓZEFÓW 
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Co się stało na osiedlu?
\\\ KARCZEW/OTWOCK

Wczesnym rankiem kilku 
mieszkańców osiedla 
Ługi odkryło, że w ich 
samochodach zostały wybite 
szyby. Sprawą zajęła się 
policja. Trop doprowadził 
ich do szajki nastoletnich 
przestępców.

S prawcy działali w środku nocy z 
soboty na niedzielę. Zniszczyli kil-

ka samochodów zaparkowanych m.in. 
przy ul. Bema na dużym osiedlu miesz-
kalnym, które znajduje się pomiędzy 
Otwockiem a Karczewem. W niedzielę 
rano, 20 listopada kilku mieszkańców 
Ługów zauważyło, że w ich samocho-
dach po stronie kierowcy ktoś wybił 
szyby w drzwiach. Wiele wskazywało 
na to, że za serią zniszczeń stoją chuli-

gani. Na jednym z lokalnych forów w 
mediach społecznościowych opubliko-
wano post ze zdjęciami uszkodzonych 
samochodów.  Ich właściciele zgłosili 
sprawę na policję.

Funkcjonariusze z Komisariatu 
Policji w Karczewie od razu rozpoczęli 
poszukiwania sprawców, a także przej-
rzeli nagrania z okolicznego monitorin-
gu. Mundurowi już po kilku godzinach 
wpadli na trop trzech młodych miesz-
kańców gm. Karczew, którzy mieli 
związek z serią zdarzeń na karczew-
skim osiedlu. – Pierwszym sprawcą, 
który został zatrzymany, był 16-latek, 
który trafił do policyjnej izby dziecka 
– mówi mł. asp. Paulina Harabin, rzecz-
niczka prasowa Komendy Powiatowej 
Policji w Otwocku. I podkreśla: – Trop 
doprowadził funkcjonariuszy do miesz-
kania, w którym znajdowały się dwie 
młode osoby w wieku: 17 i 19 lat. Oby-
dwaj trafili do policyjnych cel – zazna-
cza rzeczniczka prasowa. 

Okazało się, że to ci trzej młodzi 
ludzie mieli związek z serią zniszczeń 
na osiedlowym parkingu. – Sprawcy 
próbowali włamać się do kilku samo-
chodów. Z jednego z aut ukradli portfel, 

w którym było kilkaset złotych. Nato-
miast inny pojazd, do którego włamali 
się, próbowali ukraść – tłumaczy rzecz-
niczka prasowa otwockiej komendy po-
licji. I dodaje: – Zebrany w sprawie ma-
teriał dowodowy pozwolił śledczym na 
przedstawienie 17-latkowi i 19-latkowi 
po 9 zarzutów usiłowania kradzieży z 
włamaniem do samochodu i usiłowa-
nia kradzieży z włamaniem pojazdu. 
Za to grozi im do 10 lat więzienia – pod-
kreśla mł. asp. Paulina Harabin. I zazna-
cza, że 17-latek za to, co zrobił, będzie 
odpowiadał przed sądem jak dorosły. 
Natomiast jego 16-letni wspólnik zo-
stał przesłuchany jako nieletni sprawca 
czynów karalnych i o jego dalszym losie 
zdecyduje sąd rodzinny.  Wobec 17-lat-
ka i jego starszego wspólnika prokura-
tor zastosował policyjne dozory. Czyn-
ności w sprawie nadzoruje Prokuratura 
Rejonowa w Otwocku. 

Agnieszka Jaskulska
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Czy zima zaskoczyła 
drogowców?
\\\ POWIAT

Kierowcy i piesi zmagali się 
już z pierwszym większym 
śniegiem. Wiele samorządów 
ma jednak kłopot z szybkim 
odśnieżaniem dróg, 
chodników czy parkingów.

P ierwsze intensywne opady śniegu 
zaskoczyły nie tylko kierowców, 

ale także niektóre samorządy w po-
wiecie otwockim, a także Zarząd Dróg 
Powiatowych w Karczewie. – Inten-
sywne opady wystąpiły w nocy i to, 
co pługo-piaskarki odśnieżyły, szybko 
zostało zasypane nowym śniegiem – 
tłumaczy w rozmowie z „Przeglądem” 
Marcin Kasprzak, zastępca dyrektora 
Zarządu Dróg Powiatowych. I dodaje, 
że pracownicy ZDP na bieżąco odśnie-
żali jezdnie, chodniki, a także ścieżki 
rowerowe na odcinkach powiatowych 
w centrum powiatu, przede wszystkim 
w Otwocku i Józefowie, a także Cele-
stynowie i Wiązownie (nawierzchnię 
posypywano specjalną mieszanką). 

Marcin Kasprzak podkreśla, że 
ZDP jest przygotowany do akcji „Zima”. 
Sprzęt, zapasy mieszanki soli i piasku 
czekają w gotowości. – Od 1 grudnia 
nasi pracownicy będą pełnić dyżury i 
w razie wystąpienia intensywnych opa-
dów śniegu, zimowy sprzęt wyjedzie na 
drogi powiatowe – wyjaśnia.

W czwartek, 24 listopada zapy-
taliśmy biuro prasowe otwockiego 

urzędu miasta, o to, czy miasto jest 
przygotowane na zimę, i jaka firma 
zapewni zimowe utrzymanie, ale do 
chwili oddania gazety do druku, ratusz 
nie odpowiedział. 

Natomiast w Józefowie to jednost-
ka budżetowa „Zakład Obsługi Piękne 
Miasto” zapewnia zimowe usługi, do 
czasu, aż znajdzie się chętne przed-
siębiorstwo na zimowe utrzymanie 
dróg. – Mimo że na odśnieżanie obu 
stron torów Józefowa, miasto prze-
znaczyło 400 tys. zł, to na razie żadne 
przedsiębiorstwo nie wystartowało w 
przetargu – wyjaśnia Krystyna Olesiń-
ska, rzecznik prasowy józefowskiego 
ratusza. I dodaje, że urząd ogłosił już 3 
postępowanie, które dotyczy wyłącznie 
strony zachodniej miasta.

Tekst i zdjęcie 
Agnieszka Jaskulska

Nie wszystkie samorządy są gotowe  
na zimowe utrzymanie dróg

Właściciele uszkodzonych samochodów zgłosili sprawę na policję

dokończenie 
ze str. 1



4 NR 2 (1) 30 LISTOPADA 2022

\\\ JÓZEFÓW

Powoli kończy się 
modernizacja zabytkowej willi. 
Drewniany świdermajer  
od niemal 100 lat stoi  
w centrum miasta. Co tam 
będzie?

W illa „Frankówka” znajduje się 
przy ul. Wyszyńskiego 2, na-

przeciwko MOK-u. Piętrowy, drew-
niany świdermajer pochodzi z ubie-
głego wieku. – Willa prawdopodobnie 
powstała w 1898 roku. Przechodziła 

przez ręce żydowskich przedsiębior-
ców, mieścił się w niej dom letnisko-
wy oraz letnie centrum kultury. W 
budynku funkcjonowała szkoła tańca, 
odbywały się także bale charytatywne, 
dancingi i  przedstawienia teatralne – 
opisuje historię willi Krystyna Olesiń-
ska, rzeczniczka prasowa urzędu mia-
sta. – Po wojnie cała Frankówka była 
wpisana na listę mienia opuszczonego. 
Część budynków została rozebrana. W 
1959 roku obie działki Kolonii prze-
pisano na własność Skarbu Państwa i 
w 1996 roku nieruchomość stała się 
własnością Józefowa – tłumaczy Kry-
styna Olesińska. 

Piętrowy, drewniany świdermajer, 
który mimo sędziwego wieku zachował 
się do współczesnych czasów w dobrej 
formie, został  wpisany do ewidencji za-
bytków województwa mazowieckiego, 

a kilka lat temu  józefowski samorząd 
postanowił dać świdermajerowi drugie 
życie i zaplanował jego modernizację. 
 – Koszt rewitalizacji wyniósł ponad 
9,7 mln zł, z czego ponad 4,4 mln zł 
pochodziło z dofinansowania z unij-
nego programu PRO Województwa 
Mazowieckiego, 80 tys. z dotacji do 
konserwacji stolarki okiennej i drzwio-
wej z województwa mazowieckiego 
z programu „Mazowsze dla zabyt-
ków” – wylicza rzeczniczka prasowa 
miasta. I dodaje, że we wrześniu br. 
starostwo powiatowe dofinansowało 
rewitalizację willi w wysokości 50 tys. 

zł, które przeznaczono na prace kon-
serwatorskie, restauratorskie i roboty  
budowlane. 

\\\   Piękna willa z ogrodem  
w centrum Józefowa

Willa w ramach rewitalizacji zo-
stała odrestaurowana z zachowaniem 
możliwie wielu drewnianych, oryginal-
nych elementów. – Bryła świdermajera 
pozostała bez zmian, podobnie jak pier-
wotny układ wnętrz, choć na parterze 
będzie można łączyć przestrzenie po-
przez otwierane czteroskrzydłowych 
drzwi – wyjaśnia Krystyna Olesińska. I 
dodaje, że podczas prac okazało się, że 
konieczne było umocnienie fundamen-
tów budynku, przez co willa musiała 
być tymczasowo rozebrana. Roboty 
szybko wykonano i willa ponownie 
stanęła na swoim miejscu. 

W ramach rewitalizacji zaprojek-
towano także park relaksacyjny z alej-
kami i elementami małej architektury 
m.in. altanami, rabatami, ławkami, wo-
dopojami dla ludzi i zwierząt, hama-
kami, stojakami na rowery i miejscem 
na plenerowe wystawy. Zieloną prze-
strzeń udało się stworzyć, zachowując 
także istniejącą roślinność. W okolicy 
ma powstać także tężnia solankowa. 

\\\   „Frankówka”  
wizytówką miasta

Lada dzień zakończy się moder-
nizacja „Frankówki” (inwestycja była 
prowadzona pod czujnym okiem kon-
serwatora zabytków). – Piękna i zabyt-
kowa willa zostanie oddana do użytku 
mieszkańców na początku przyszłego 
roku – mówi Marek Banaszek, bur-
mistrz Józefowa. – Świdermajer będzie 
wizytówką naszego miasta, które ma 

bogatą historię, a także wypoczynko-
wo-letniskowe tradycje. Mam nadzieję, 
że willa będzie tętnić życiem, tak jak w 
jej najświetniejszych, letniskowych cza-
sach – podkreśla burmistrz Banaszek.  

Co będzie mieściło się w zrewi-
talizowanym świdermajerze? Kiedyś 
stylowa willa była domem dla lokato-
rów komunalnych. Teraz stanie się do-

mem dla nauki i sztuki, ale nie tylko. Do 
zmodernizowanej willi przeniesie się 
filia Miejskiego Ośrodka Kultury, który 
funkcjonuje w niszczejącym pawilonie. 
– Do nowego drewnianego budynku 
przeprowadzi się Dom Nauki i Sztuki. 
Tu swoje miejsce znajdzie także Zwią-

zek Emerytów i Rencistów, Uniwersytet 
Trzeciego Wieku i Towarzystwo Przy-
jaciół Józefowa – podkreśla Krystyna 
Olesińska. W świdermajerze znajdzie 
się także miejsce na historyczne doku-
menty dotyczące miasta.

Agnieszka Jaskulska

AKTUALNOŚCI

Świdermajer z pięknym ogrodem w sercu miasta

W ramach rewitalizacji zaprojektowano także park relaksacyjny z alejkami  
i elementami małej architektury m.in. altanami, rabatami, ławkami i miejscem 
na plenerowe wystawy

W  ramach rewitalizacji, w willi starano się zachować wiele drewnianych,  
oryginalnych elementów

Do willi przeniesie się filia Miejskiego Ośrodka Kultury
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Pijani obcokrajowcy jechali 
samochodem z dzieckiem
\\\ KOŁBIEL

Skrajną nieodpowiedzialnością 
wykazali się rodzice chłopca, 
którzy wsiedli do samochodu 
pod wpływem alkoholu. 
Nie wiadomo, jakby to się 
skończyło, gdyby  
nie interwencja policjantów  
z drogówki.

P olicjanci z otwockiej drogówki za-
uważyli kierowcę audi, który jechał 

„wężykiem” jedną z lokalnych dróg w 
gm. Kołbiel. Stróże prawa zatrzyma-
li mężczyznę do rutynowej kontroli. 
– Okazało się, że za kierownicą siedzi 
41-letni obywatel Ukrainy, który po- 
dróżował razem żoną i 10-letnim sy-
nem – mówi mł. asp. Paulina Harabin, 
rzeczniczka prasowa Komendy Powia-

towej Policji w Otwocku. I podkreśla, 
że podczas kontroli od kierującego 
funkcjonariusze od razu wyczuli woń 
alkoholu. – Kierowca audi był pijany. 
Badanie wykazało, że miał niemal 2 
promile alkoholu w organizmie – za-
znacza policjantka.

Na tym jednak nie koniec, matka 
chłopca również zachowała się nie-

odpowiedzialnie, wsiadając do sa-
mochodu razem z synem, narażając 
go na niebezpieczeństwo. – 44-letnia 
kobieta była również pijana, miała 
ponad 1,5 promila alkoholu w orga-
nizmie. Mundurowi zatrzymali pija-
nych rodziców, a dziecko trafiło pod 
opiekę osoby najbliższej rodzinie – 
wyjaśnia mł. asp. Paulina Harabin. 

Nieodpowiedzialni rodzice za na-
rażenie 10-letniego syna na niebez-
pieczeństwo utraty zdrowia i życia 
odpowiedzą przed sądem. Za to, co 
zrobili, grozi im do 5 lat więzienia. 
Dodatkowo 41-letni ojciec chłopca 
odpowie za jazdę samochodem pod 
wpływem alkoholu, za co grozi mu 
kilkuletni, sądowy zakaz prowadze-
nia pojazdów, wysoka kara finansowa 
oraz do 2 lat pozbawienia wolności.

Rafał Marzec
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Pijani rodzice trafili do policyjnej celi, 
a kiedy wytrzeźwieli usłyszeli zarzuty

\\\ PUNKT PASZPORTOWY SKRACA GODZINY PRACY              
To ważna informacja dla tych, którzy planują podróż za granicę lub niedługo 
mają odebrać paszport. 
Starostwo powiatowe poinformowało o tym, że od grudnia zmienią się godziny 
obsługi interesantów w Punkcie Paszportowym przy ul. Komunardów 10 w 
Otwocku. 

Punkt będzie czynny: poniedziałek w 
godz. 8.10-16.45, wtorek-czwartek w 
godz. 8.10-15.45 i w piątek w godz. 
8.10-14.45. 
– Przypominamy, że złożenie wniosku o 
wydanie paszportu odbywa się tylko po 
wcześniejszym telefonicznym umówie-
niu się na konkretny terminu – podkre-
śla starostwo powiatowe. I dodaje, że 
więcej informacji można uzyskać pod 
nr tel. (22) 600 71 20.

\\\ POWIAT 
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Piętrowy, drewniany 
świdermajer, który 

mimo sędziwego wieku 
zachował się  

do współczesnych czasów 
w dobrej formie
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Urząd miasta wygrał 
dwa procesy sądowe
\\\ JÓZEFÓW

Jeden proces toczył się 
w sprawie dotacji na 
przebudowę ul. Wawerskiej, 
a drugi dotyczył opłat 
za oczyszczanie ścieków 
naliczanych przez otwocką 
spółką miejską. Do budżetu 
Józefowa może trafić 
milionowe odszkodowanie.

U rząd Miasta w Józefowie poinfor-
mował o tym, że w listopadzie wy-

grał dwa procesy sądowe, które toczyły 
się przez kilka lat w Sądzie Okręgowym 
w Warszawie. – Pierwsza sprawa doty-
czyła odszkodowania za nieprzyznaną 
dotację na przebudowę ul. Wawerskiej 
wykonaną w 2015 r. – mówi Krystyna 
Olesińska, rzecznik prasowy józefow-
skiego ratusza. – Miasto ubiegało się 
wówczas o dofinansowanie z fundu-
szy unijnych przyznawanych przez 
Samorząd Województwa Mazowie-
ckiego. Podczas realizacji inwestycji 
województwo mazowieckie, w sposób 
nieuprawniony, skróciło wyznaczony 
termin kwalifikowania wydatków. Da-
tę z wcześniej ustalonej na 31 grud-
nia 2015 r., zmieniono na 30 września 
2015 r. Przez to miasto nie mogło uzy-
skać dotacji w wysokości ponad 7 mln 
zł – wyjaśnia rzecznik prasowy urzędu 
miasta. I dodaje, że miasto zaskarżyło 
decyzję do sądu administracyjnego, 
który finalnie stwierdził, że postępo-
wanie konkursowe zostało przeprowa-
dzone z naruszeniem prawa. 

– W 2018 r. Józefów złożył pozew 
do Sądu Cywilnego o zapłatę odszkodo-
wania z tego tytułu. Proces, który trwał 
4 lata, zakończył się w czwartek, 10 li-
stopada wyrokiem, który jest korzystny 
dla miasta. Sąd orzekł, że Zarząd Woje-

wództwa Mazowieckiego ma zapłacić 
miastu ponad 7 mln złotych wraz z 
ustawowymi odsetkami od 2018 roku. 
Wyrok nie jest jeszcze prawomocny, 
strony mogą się od niego odwołać – wy-
jaśnia Krystyna Olesińska. 

O komentarz w tej sprawie po-
prosiliśmy Martę Milewską, rzecznika 
prasowego Samorządu Województwa 
Mazowieckiego, ale do dnia oddania 
gazety do druku, nie otrzymaliśmy od-
powiedzi. 

\\\   Dwie spółki miejskie  
na sali sądowej

Kolejny proces toczył się pomię-
dzy dwoma spółkami miejskimi przed 
Sądem Okręgowym w Warszawie. – 
Sprawa dotyczyła Hydrosfery Józefów 
oraz Otwockiego Przedsiębiorstwa Wo-
dociągów i Kanalizacji (OPWiK). Cho-
dziło m.in. o zawyżane w latach 2011-
2019 stawek za oczyszczanie ścieków 
w otwockiej oczyszczalni – wyjaśnia 
rzecznik prasowy józefowskiego ratu-
sza. – Brak porozumienia z otwockim 
przedsiębiorstwem, wysokie koszty 
oczyszczania i brak wpływu na jakość 
oczyszczonych ścieków były dla Józe-
fowa głównymi powodami budowy 
własnej oczyszczalni i uniezależnienia 
się od OPWiK – wyjaśnia Krystyna Ole-
sińska. I podkreśla, że od czasu, kiedy 
w 2019 r. miasto uruchomiło własną 
oczyszczalnię, opłaty za kanalizację 

istotnie zmalały. – W 2016 r. Hydrosfera 
Józefów, przy merytorycznym wsparciu 
burmistrza złożyła w Sądzie Okręgo-
wym w Warszawie pozew przeciwko 
otwockiemu przedsiębiorstwu wodo-
ciągowemu. We wtorek, 22 listopada 
proces, który trwał 6 lat, zakończył się 
korzystnym wyrokiem dla Józefowa 
– zaznacza rzecznik urzędu miasta. I 
podkreśla: – Sąd zasądził od OPWiK 
na rzecz Hydrosfery kwotę ponad 9 
mln zł wraz z odsetkami. Wyrok jest 
nieprawomocny i strony mogą się od 
niego odwołać – zaznacza Krystyna 
Olesińska. I dodaje, że jeśli wyroki się 
uprawomocnią, to do budżetu Józefowa 
trafi łącznie ponad 20 mln zł. Pieniądze 
mają być przeznaczone m.in. na nowe 
inwestycje, a także budowę nowej sieci 
wodociągowej i kanalizacyjnej.

\\\   Otwocka spółka miejska  
nie zgadza się z wyrokiem

Poprosiliśmy o komentarz w spra-
wie procesu Tomasza Dąbrowskiego, 
prezesa OPWiK. – Sąd zasądził na 
rzecz józefowskiej spółki kwotę oko-
ło 9 mln 200 tys. zł wraz z odsetkami 
ustawowymi. Wyrok nie jest prawo-
mocny. Dlatego OPWiK złoży wniosek 
o sporządzenie uzasadnienia sądowe-
go orzeczenia, celem zapoznania się 
ze szczegółowymi motywami wyroku 
– wyjaśnia prezes Dąbrowski. I tłu-
maczy, że po zapoznaniu się z ustnym 
uzasadnieniem wyroku (na sali sądo-
wej), spółka miejska nie zgadza się z 
orzeczeniem. – Wyrok nie uwzględnia 
konieczności rozbudowy oczyszczal-
ni ścieków, kosztów utylizacji osadów 
ściekowych i wielu innych czynników, 
które są częścią opłat – zaznacza prezes 
otwockiej spółki miejskiej. I przypomi-
na, że sprawa sądowa dotyczy stawek 
płaconych przez józefowską spółkę w 
latach 2011-2018, czyli w okresie, kie-
dy działał poprzedni zarząd OPWiK. 
– Decyzje o cenach były podejmowane 
ponad dekadę temu – zaznacza prezes 
Dąbrowski. I zapewnia, że OPWiK złoży 
apelację. 

Agnieszka Jaskulska

Otwocka spółka miejska nie zgadza 
się z wyrokiem sądu

Trwa modernizacja 
oczyszczalni ścieków
\\\ SOBIENIE JEZIORY

Dzięki tej inwestycji  
do gminnej kanalizacji będzie 
można podłączyć więcej 
posesji. Koszt inwestycji  
to ponad 10 mln zł.

O koliczni mieszkańcy z niecierp-
liwością czekają na zakończenie 

modernizacji, bowiem gmina od lat 
zmaga się z problemami sanitarnymi. 
Oczyszczalnia w Piwoninie została 
wybudowana kilkanaście lat temu, 
obecnie, kiedy coraz więcej mieszkań-
ców chce podłączyć nieruchomość do 
kanalizacji, przepustowość oczyszczal-
ni okazała się za mała. Dlatego urząd 
gminy od dawna zabiegał o jej moder-
nizację i rozbudowę, dzięki czemu dwa 
razy więcej mieszkańców mogłoby 
podłączyć domy do sieci kanalizacyjnej. 
– Oczyszczalnia ścieków w Piwoninie 
zostanie nie tylko rozbudowana, lecz 
także unowocześniona – informuje Ka-
mil Choim, wójt gminy Sobienie Jeziory. 
I dodaje, że modernizacja i rozbudowa 
oczyszczalni ma kosztować 10 mln zł. 

Roboty na terenie oczyszczalni w 
Piwoninie od kilku miesięcy idą pełną 
parą. W ramach projektu oczyszczal-
nia mechaniczno-biologiczna zosta-
nie rozbudowana, zmodernizowane 
będą m.in. pompownia główna i re-
aktor biologiczny osadu (drugi bę-
dzie wybudowany), dwukomorowy 
zbiornik magazynowy osadu. Wyko-
nawca wymieni na nowe m.in. urzą-
dzenie, które odwadnia osad i stację 
wapnowania osadu odwodnionego. 
W ramach inwestycji zostanie wybu-
dowany m.in. punkt zlewny ścieków i 
osadów, które są dowożone np. szam-
biarkami, powstanie też obiekt, gdzie 
wstępnie oczyszcza się ścieki, oraz 

miejsce do pomiaru ilości ścieków 
oczyszczonych. 

Jak podkreśla wójt gminy, istot-
nym elementem tej inwestycji będzie 
to, że oczyszczalnia będzie całkowi-
cie zautomatyzowana poprzez zasto-
sowanie sterowania z możliwością 
przesyłania wiadomości tekstowych 
SMS o stanach alarmowych. Na tere-
nie oczyszczalni zostanie zainstalo-
wany system monitoringu i wizuali-
zacji pracy podstawowych urządzeń 
technologicznych. – Woda opadowa z 
dachów i powierzchni utwardzonych 
będzie odprowadzana powierzchnio-
wo na nieutwardzony teren działki 
– informuje urząd gminy. 

Rozbudowa będzie kontynuacją 
istniejącego ciągu technologicznego, 
dlatego podczas modernizacji nie 
wprowadzono żadnych zmian i roz-
bieżności pomiędzy nowym a istnie-
jącym ciągiem oczyszczania ścieków 
zarówno w sposobie ich oczyszcza-
nia, jak i ich przepływie oraz  stero-
waniu pracą urządzeń. 

Agnieszka Jaskulska

Roboty na terenie oczyszczalni  
w Piwoninie od kilku miesięcy idą 
pełną parą
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L atem 1906 roku codziennie po go-
dzinie 16.00 przy stacji kolejowej 

w Otwocku stawał powóz zaprzężony 
w dwa białe konie. Siedziała w nim ko-
bieta i dwoje dzieci,7- letni chłopiec i 
3- letnia dziewczynka. Czekali na po-
ciąg z Warszawy, którym przyjeżdżał 
ich mąż i ojciec generał Andrej Niko-
lajevič Markgrafski współpracownik 
generał-gubernatora warszawskiego 
w zarządzie policyjnym.

\\\   Gen. Andrej Markgrafski
Ten inteligentny wysokiej rangi 

urzędnik państwowy mówił językiem 
polskim, jak i własnym rosyjskim. 
Ponoć kiedyś przyjaźnił się z polską 
powieściopisarką Gabrielą Zapolską i 
dzięki niej poznał wielu Polaków, by-
wał w ich domach i poznał ich sposób 
myślenia i działania. W znanej sztuce 
pod tytułem „Tamten” Zapolska wy-
korzystała informacje wysłuchane od 
generała o zawikłanych śledztwach, o 
zdradach i denuncjowaniu niewinnych 
ludzi, jeśli stawali się niewygodni lub 
byli przeszkodą na drodze np. roman-
sów i zdrad. To był dla pisarki świetny 
materiał budowania fabuły powieści. 
Analizując tę przyjaźń, powinno paść 
pytanie: Czy Zapolska była rosyjskim 

szpiegiem? Pewnie już nikt tego nie 
ustali. Ponoć, gdy Markgrafski był jesz-
cze rotmistrzem w żandarmerii, pisar-
ka dzięki jego informacjom uratowała 
wielu polskich bojowników, studentów 
aresztowanych i więzionych przez za-
borcę. Przyjaźń ta skutkowała tym, że 

Gabriela miała wstęp do biur guberni 
i możliwość łatwego kontaktu z rosyj-
skimi urzędnikami. Markgrafski szyb-
ko awansował i znajomość z Gabrielą 
przestała mieć znaczenie. Plotkowano, 

że Rosjanin  wkrótce zajmie miejsce 
mało decyzyjnego generał-gubernato-
ra warszawskiego Gieorgija Skałona. 
Szeptano, że Markgrafski już w 1905 r. 
miał na Skałona duży wpływ. Jeśli połą-
czymy tę informację z tą, że właśnie w 
tym roku wprowadzono na terenie Kra-
ju Nadwiślańskiego stan wojenny i bez 
wyroku sądu można było nakazywać 
karę śmierci dla rewolucjonistów, to 
mamy obraz sytuacji, w jakiej znalazło 
się społeczeństwo polskie. To tłumaczy 
też decyzję władz bojowych PPS, że na 
Markgrafskiego wydano wyrok śmierci. 
Nie ma nic bardziej niebezpiecznego 
niż okrutny okupant rozumiejący duszę 
ciemiężonych.

\\\   Rezydencja  
Markgrafskiego w Otwocku

Ktoś mógłby zapytać, dlaczego 
mający tak wysoką rangę urzędnik nie 
zamieszkał w Warszawie, gdzie urzę-
dował, tu byłby bezpieczny, tu łatwiej 
można było go chronić. Dlaczego  wy-
prowadził się na prowincję? Tę decyzję 
uzasadnia następująca historia: Mark-
grafski zakochał się w aktorce z kaba-
retu. Był już wtedy żonaty. Wystąpił o 
rozwód, ale żona pochodząca z ary-
stokratycznej rodziny petersburskiej 
nie zgodziła się na rozwód. Wybuchł 
skandal, który mógł wpłynąć negatyw-
nie na karierę Andreja, ale na szczęś-
cie dla niego skończyło się na niczym. 
Był  oceniany przez cara jako człowiek 
przydatny dla reżimu. Najwidoczniej 
poradzono mu, aby nie afiszował się 
po Warszawie z konkubiną i nieślub-
nymi dziećmi. Mieszkanie w Warszawie 
wymagało od urzędnika bywania w to-
warzystwie, lepiej było zejść z oczu np. 
podwładnym.  

Tymczasem Otwock stawał się 
modnym uzdrowiskiem, doceniano 
jego klimat sosnowego lasu jako wy-
jątkowo zdrowy, szczególnie dla ludzi 
chorujących na płuca, ale nie tylko. Na 
południu miasteczka powstała dzielni-

ca, w której budowali domy bogaci Ro-
sjanie, to był pewnie powód, że rodzina 
generała wybrała Otwock. Rosjanie bu-
dowali wille o ciekawej architekturze, 

małe pałacyki wśród zieleni ogrodów 
były azylem dla warszawskich bogaczy. 
Jedni mieszkali tu wakacyjnie inni na 
stałe. Generał miał prawdopodobnie 

dwie wille. Uważny obserwator intere-
sujący się generałem łatwo dostrzegł, 
że cykl dnia urzędnika był stały. Po 
skończonej pracy Markgrafski udawał 
się na warszawski dworzec, gdzie pod-
stawiano dla niego salonkę, którą do-
czepiano do składu pociągu jadącego 
do Otwocka. Około 16.00 Markgrafski 
w otoczeniu kilku chroniących go żan-

darmów wysiadał na stacji w Otwocku. 
Tu czekała na niego żona i dzieci. W to-
warzystwie ochrony idącej pieszo obok 
powozu i woźnicy siedzącym na koźle 
bryczki Markgrafscy jechali do swojej 
rezydencji. Czasami na koźle bryczki 
siadał syn generała i powoził bryczką, 
zdarzało się, że jechali bardzo szyb-
ko, najwidoczniej pozwalano chłopcu 
na energiczną jazdę. Na ogół bryczka 
wlokła się po piaszczystej drodze. Ten 
fakt będzie miał znaczenie 2 sierpnia 
1906 r.    

\\\   Zamach
3 sierpnia 1906 roku w gazecie 

„Słowo” ukazała się informacja:
„Zamordowanie gen. Markgraf-

skiego. Pomocnik generał-gubernatora 

warszawskiego w zarządzie policyj-
nym, gen.-major Andrzej Markgrafski 
wyjechał wczoraj po południu do Ot-
wocka, gdzie rodzina jego bawi na let-
nim mieszkaniu. Po przybyciu na miej-
sce wsiadł w towarzystwie żony oraz 
3-letniej córeczki i 6-letniego syna do 
oczekującego go powozu, który zawieźć 
go miał do odległej o półtorej wiorsty 

od stacji własnej willi. Po drodze na-
padło na jadących 10 nieznanych ludzi, 
którzy strzałem rewolwerowym na bli-
ską odległość położyli gen. Markgraf-
skiego trupem na miejscu. Równocześ-
nie zraniony został śmiertelnie 6-letni 
synek generała, który zmarł wkrótce po 
przywiezieniu go do willi. Generałowa 
Markgrafska i 3 -letnia córka wyszły 
bez szwanku. Raniony woźnica spadł z 
kozła, podniósł się jednak szybko i do-
gonił spłoszone wystrzałem konie. Nie-
bawem udali się do Otwocka pociągiem 
spacerowym przedstawiciele władzy 
żandarmskiej i prokuratury; tymże 
pociągiem wyjechała także kompania 

piechoty, w celu dokonania obławy na 
zbiegłych sprawców zamachu. Generał 
Markgrafski liczył lat około 60; przez 
długi czas był naczelnikiem kancelarii 
pomocnika generał-gubernatora w wy-
dziale policyjnym, a w końcu ubiegłego 
roku mianowany został pomocnikiem 
generał-gubernatora...”

Wśród zamachowców w Otwocku 
był Tomasz Arciszewski, późniejszy 
uczestnik słynnej akcji pod Bezdanami, 
przeprowadzonej przez grupę bojow-
ców Organizacji Bojowej Polskiej Partii 
Socjalistycznej. Akcja pod Bezdanami 
była dowodzona przez Józefa Piłsud-
skiego. Tomasz Arciszewski w latach 
1944-1947 był premierem Rządu RP 
na Uchodźstwie. CDN      

Małgorzata Szturomska

Zamach w Otwocku w 1906 roku

Otwock stacja w 1893 roku

Gen. Andrej Markgrafski 

Marszałek Józef Piłsudski w Otwocku w 1915 r.
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Około 16.00 Markgrafski 
w otoczeniu kilku 

chroniących go 
żandarmów wysiadał  
na stacji w Otwocku.  

Tu czekała na niego żona  
i dzieci

Najwidoczniej  
poradzono mu,  

aby nie afiszował się  
po Warszawie  
z konkubiną  

i nieślubnymi dziećmi

Nie ma nic bardziej 
niebezpiecznego  

niż okrutny okupant 
rozumiejący duszę 

ciemiężonych
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20 lat Interwencyjnego 
Ośrodka Preadopcyjnego
\\\ OTWOCK

Ten niezwykły jubileusz 
przypomina o tym, jak 
ta unikalna w skali kraju 
placówka dla porzuconych 
i osieroconych dzieci jest 
potrzebna.

I nterwencyjny Ośrodek Preadopcyj-
ny (IOP), który mieści się przy ul. Ba-

torego w Otwocku, jest unikalny w skali 
kraju. To jedyny na Mazowszu ośrodek 
interwencyjny, który przyjmuje nowo-
rodki i niemowlęta w nagłych sytua-
cjach kryzysowych, pozbawionych 
czasowo lub trwale opieki rodziców. 
W placówce dziecko może poczuć się  
kochane i bezpieczne.

Placówka od lat jest wspierana 
przez mieszkańców powiatu otwockie-
go, wolontariuszy, darczyńców, przed-
siębiorców, a także gwiazdy ze świata 
show biznesu m.in. aktorkę Magdalenę 
Różczkę, która od kilku lat jest bardzo 
skuteczną ambasadorką otwockiego 
IOP-u prowadzonego przez Fundację 
Rodzin Adopcyjnych. Jedną z niezwy-
kłych opiekunek placówki była Małgo-
rzata Gołąb z gminy Wiązowna, która 

dała ciepły dom małej, ciężko chorej 
Natalii. 

Na rzecz niezwykłej placówki z 
Otwocka, zorganizowano wiele zbió-
rek i lokalnych akcji charytatywnych, 
a od kilku lat są rozprowadzane chary-
tatywne kalendarze m.in. z powstań-
cami warszawskimi i aktorami, takimi 
jak: Magdalena Różczka, Małgorzata 
Kożuchowska, Anna Dereszowska, Ka-
tarzyna Zielińska czy Piotr Stramowski 
(pieniądze ze sprzedaży przeznaczono 
dla podopiecznych IOP). 

W piątek, 25 listopada odbyła 
się uroczysta gala z okazji jubileuszu 

Fundacji Rodzin Adopcyjnych, która 
w tym roku obchodził 25-lecie istnie-
nia, natomiast IOP 20-lecie. Niemal od 
początku ośrodek prowadzi Dorota 
Polańska, dyrektor interwencyjnego 
ośrodka. – Gala była pięknym wieczo-
rem, pełnym wspomnień, uśmiechów 
i łez wzruszenia. Byli z nami przede 
wszystkim nasi wspaniali pracownicy, 
ale także fundatorzy, wolontariusze, 
samorządowcy, zarząd, rada fundacji, 
a także osoby, które są nam bliskie i 
bardzo ważne – podkreśla dyrekcja IOP.

Agnieszka Jaskulska
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PRACA OD ZARAZ - sprzątanie pomiesz-
czeń biurowych na cały etat w Jankach 
510011347 lub 510011132 

Szukamy Mechanika, Operatora linii  
produkcyjnych. Łazy / Magdalenka  
Tel. 500-043-973 Wysokie zarobki 

Zatrudnię lakiernika, pomocnika,  
pomoc na halę, auta ciężarowe,  

kosmetyki, mile widziane spawanie  
tel. 509 237 779

Poszukiwany pracownik fizyczny: ogrody, 
kostka, ogrodzenia. Mile widziane prawo 
jazdy kat. B, tel. 511 126 841 

Brukarzy z doświadczeniem lub do przy-
uczenia, mile widziane prawo jazdy kat. B, 
praca w Piasecznie, tel. 511 126 841

Przyjmę do zakładania ogrodów, mile  
widziane doświadczenie i prawo jazdy 
kat. B, tel. 511 126 841  

USŁUGI  
Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew.  
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223

Pozwolenia na użytkowanie  
dla starych domów. Legalizacje  

samowoli budowlanych sprzed lat,  
tel. 695 451 655 

Cyklinowanie, Parkiety 502514388 

Malowanie, glazurnictwo, podłogi i pane-
le, szybko i solidnie tel. 669 945 460

AUTOMATYKA, napędy do bram  
-przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż 
i serwis, tel. 790 331 339

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMONTY 
od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63

Elewacje - docieplenia budynków  
- solidnie - tanio - 602-482-572 

Naprawa pralki, lodówki tel. 502 562 444 

Anteny wideo domofony  
montaż naprawa 603375875 

Docieplanie budynków, malowanie  
elewacji, podbitka, poddasza  
tel. 501624562

Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, siatka 
+ montaż producent tel. 503 572 046 

Docieplanie poddaszy pianą, wylewki  
tel. 607 378 288

Wywóz gałęzi, oczyszczanie działek 
519874891 

PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30

KOMINIARZ, TEL. 781 495 997 

Elektryk tel. 666 890 886 

ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203 

Tynki gipsowe i tradycyjne 604415352

Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998

Wywozimy graty z chaty  
tel. 505 591 721 

Kominiarz tel. 500 214 632 

HYDRAULIK TEL. 735 392 792

Wycinka drzew tel. 505 591 721

Przeprowadzki tel. 505 591 721

Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223,601 623 480

GLAZURA, GRES, REMONTY 601 219 482

Manicure, pedicure, hybryda, żel,  
Piaseczno , 726 311 475 

Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581

Dachy - pokrycia, naprawy, papa  
termozgrzewalna, tel. 502 473 605

Brukarstwo - naprawy, czyszczenie  
działek, tel. 731 758 980

Remonty, malowanie, hydraulika,  
tel. 501 050 907

Naprawa pralek, tel. 602 322 951

Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie, tel. 502 053 214

Pokrycia dachowe, tel. 730 358 998

Budowa domów, rozbudowy,  
tel. 730 358 998

Hydraulik naprawy, tel. 510 128 912    
KUPIĘ

Antyczne meble, obrazy, srebra, platery, 
odznaczenia, szable, książki, pocztówki, 
504 017 418 

SPRZEDAM  
Węgiel, ekogroszek, koks Skład Węgla 
Prażmów tel. 22-727-07-00

Sprzedam opony letnie rav4 2021  
proxes 225/55R19 99V 7 tys. przebieg 

450 zł/szt. Opony zimowe  
z alufelgami rav4 2010 nokian 

 225/65R17 10 tys. przebiegu 200 zł/szt.  
Tel. 606 127 541 

AUTO-MOTO KUPIĘ

Odkupimy twoje auto. Wysokie ceny.  
tel. 510 210 692

Skup kamperów, przyczep  
kempingowych 505 530 300

AUTO-KASACJA SKUP-AUT  
legalna FIRMA 515 514 100 

Skup aut za gotówkę szybki dojazd  
i wycena tel. 533 525 533

Skup aut na kasację 508206738 

Skup aut 2010-2021r. 505 530 300

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ

Bezpośrednio: Antoninów, Kuleszówka, 
Robercin, Wola Gołkowska, Runów 
735988544 

Kupię każdą ziemię rolną, łąki, nieużytki 
tel. 502 536 777 

Kupię las koło Prażmowa,  
tel. 602 770 361

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM

Piękne działki rekreacyjne leśne k. Prażmo-
wa, tel. 602 770 361, 791 394 794 

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

1-ka 650/Os, 2x400/Para +Opł 
502222555 

PESEL, Meld, Umowa 720908080 

NAUKA 

Matematyka, 664 438 144                        

ZDROWIE 

Protezy zębowe naprawa  
Tel. 502 031 221     

RÓŻNE

Wynajmę Salę Weselną na 300 osób  
+ 36 miejsc hotelowych lub zorganizuję 
przyjęcie Biały Dworek w Prażmowie  
tel. 722-202-966       

FINANSE  
Kredyty tel. 513 654 277

\\\  OGŁOSZENIA DROBNE
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Nowe trybuny 
na stadionie miejskim 

Festiwal smaków, barw i sportowych emocji

\\\ KARCZEW

Młodzi piłkarze z Klubu  
Mazur Karczew, zwłaszcza 
ich kibice mają prawdziwe 
powody do radości. Niedawno 
rozpoczęła się przebudowa 
trybun na stadionie 
miejskim, gdzie trenują 
młodzi zawodnicy i często 
rozgrywane są mecze.

N owe trybuny na stadionie miej-
skim to w pewnym sensie prezent 

dla Klubu Mazur Karczew, który w 
tym roku obchodził 80-lecie istnienia. 
Niedawno Michał Rudzki, burmistrz 
gminy podpisał umowę z wykonawcą. 
Inwestycję o wartości około 1,2 mln 
zł realizuje firma z Karczewa. – Kilka 
dni temu rozpoczęła się długo wyczeki-
wana budowa nowych trybun – mówi 
burmistrz Rudzki. 

Wykonawca w pierwszej kolej-
ności zdemontował istniejącą skarpę 

razem ze starymi siedziskami i przy-
gotował teren pod budowę nowych 
trybun, które zostaną zamontowane 
na stalowej 4-rzędowej konstrukcji z 
plastikowymi siedziskami. Ponad 300 
miejsc siedzących dla kibiców jest bu-
dowane w systemie modułowym, co 

oznacza, że w razie potrzeby będzie 
można „dostawić” kolejne rzędy. 

 – Stara trybuna była dwa razy 
większa, ale nie było tam komfortowe-
go miejsca dla rodzin z dziećmi, które 
często przychodzą kibicować i chciały-
by obejrzeć mecz np. na kocu – wyjaś-
nia burmistrz Michał Rudzki. I dodaje, 
że nowa trybuna będzie zadaszona, a 
obok niej na skarpie znajdzie się miej-
sce dla rodzin lub osób, które wolą kibi-
cować na trawie. W ramach inwestycji 
na stadionie miejskim prowadzone są 
także prace w zakresie budowy nowo-
czesnego oświetlenia ledowego. Jeśli 
wszystko pójdzie zgodnie z planem, to 
wykonawca zakończy realizację zada-
nia jeszcze w grudniu. 

Budowa nowych trybun była moż-
liwa, dzięki dofinansowaniu z funduszy 
Samorządu Województwa Mazowie-
ckiego, które przeznaczyło na ten cel 
300 tys. zł.  

Agnieszka Jaskulska

\\\ KARCZEW

To było wyjątkowe 
wydarzenie pełne sportowych 
emocji, zapachów, smaków, 
tańców i barw z różnych stron 
świata. Na hali sportowej 
odbył się Międzynarodowy 
SuperFestiwal Kultur.

K ilka dni temu – po dwóch latach 
przerwy spowodowanej pan-

demią koronawirusa – Fundacji Su-

perDrob Uskrzydlamy, udało się zor-
ganizować 6. edycję międzynarodowe-
go festiwalu, w którym uczestniczyło 

wielu obcokrajowców mieszkających 
w gminie Karczew. Wydarzenie odby-
ło się w miejskiej hali sportowej. – W 
rozgrywkach piłki nożnej zagrało 7 
drużyn z Polski, Ukrainy, Mołdawii, 
Kirgizji, Kolumbii Indonezji i Nepalu – 
mówi Randa Ombach, prezes fundacji 
„Uskrzydlamy”. I podkreśla, że każdy 
mecz był ekscytujący i dostarczył ki-
bicom mnóstwo sportowych emocji. 

Drużyny mogły liczyć na głośny doping 
z trybun, bo wydarzenie zawsze gro-
madzi mnóstwo obcokrajowców, jak i 
okolicznych mieszkańców. 

Na „karczewskim mundialu” zwy-
cięską drużyną okazała się Ukraina, 
która od pierwszej edycji festiwalu staje 
na szczycie podium. Natomiast drugie 
miejsce zajęła Polska, a trzecie Mołda-
wia. Starosta Krzysztof Szczegielniak i 

burmistrz Michał Rudzki udekorowali 
zwycięskie drużyny medalami. Potem 
uczestnicy mogli spróbować tradycyj-
nych przysmaków międzynarodowej 
kuchni, gdzie obcokrajowcy przygoto-
wali m.in. narodowe specjały. Podczas 

festiwalu nie zabrakło także muzyki i 
pokazów tradycyjnych tańców. 

Organizatorzy zapewniają, że za 
rok odbędzie się kolejna edycja Super-
Festiwalu.  

Agnieszka Jaskulska

W listopadzie rozpoczęła się budowa nowej trybuny na stadionie miejskim

Na tę inwestycję czekali kibice Mazura Karczew i mnóstwo fanów piłki nożnej 
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Obcokrajowcy przygotowali dla uczestników m.in. narodowe i tradycyjne  
specjały

Na miejskiej hali sportowej drużyny z Polski, Ukrainy, Mołdawii, Kirgizji,  
Kolumbii Indonezji i Nepalu rozegrali ekscytujący „karczewski mundial” 
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\\\ RYWALIZACJA I SUKCESY              
Była rywalizacja, emocje i sukcesy. Kil-
ka dni temu odbył się turniej w wykona-
niu najmłodszych tenisistów GKTS Wią-
zowna podczas 2 Grand Prix Mazowsza 
w kategoriach: Skrzat, Żak i Kadet. 
Turniej, który odbył się 19 i 20 listopada  
w Radomiu zorganizował Mazowiecki Związek Tenisa Stołowego. Uczestniczyli  
w nim młodzi tenisiści z GKTS Wiązowna. 
Dwóch zawodników w kategorii Skrzat tj.: Maks Kamiński i Wiktor Grzybow-
ski przeszli przez turniej bez straty seta spotykając się dopiero w finale. Lepszym 
zawodnikiem okazał się Wiktor Grzybowski, wygrywając 3:0. – I miejsce zajął 
Wiktor Grzybowski w kategorii „Skrzat”, II miejsce w tej samej kategorii wywal-
czył Maks Kamiński. Natomiast Iza Bobel zajęła III miejsce wśród najlepszych 
Żaków w grupie dziewcząt na Mazowszu – cieszy się Tomasz Grzybowski, tre-
ner GKTS Wiązowna. I dodaje, że słowa pochwały należą się również pozostałym 
zawodnikom, którzy zdobyli cenne doświadczenie turniejowe. – To doświadcze-
nie będzie owocować na dalszym etapie ścieżki sportowej – podkreśla trener.

\\\ SUKCESY MŁODYCH SZACHISTÓW              
Wbrew pozorom turnieje szachowe 
to nie tylko cisza i koncentracja, ale 
także prawdziwe emocje, rywaliza-
cja, nowe przyjaźnie, a czasem nawet 
łzy. Kilka dni temu młodzi miłośnicy 
szachów spotkali się na turnieju, w 
którym uczestniczyli m.in. zawodni-
cy z Klubu Szachowego Król Batory 
Otwock. 
Z ogromnym podziwem można śledzić zapał młodych szachistów m.in. z Klubu 
Szachowego Król Batory, którzy kilka dni temu łamali sobie głowę w szachowym 
turnieju. Zawody, którym sędziowali: Adam Borkowski i Paweł Traczyk, odbyły 
się w Klubie Mlądz. – Każdy uczestnik na rozpoczęcie otrzymał pyszną kanapkę 
od sponsora wydarzenia, aby z pełnym brzuszkiem móc przystąpić do gry. Sie-
dem rund upłynęło w mgnieniu oka i jak to zwykle bywa, obfitowało w ciekawe 
zagrania na szachownicach – podkreśla Patryk Popis z Klubu Szachowego Król 
Batory Otwock. 
Turniej wygrała Kalina Raszkiewicz z UKS Sparta Białołęka, a najlepsi w kilku 
kategoriach wiekowych (6, 8, 10,12) otrzymali nagrody, które mogą wykorzystać 
w otwockim kinie „Oaza”. – Na zakończenie turnieju uhonorowano najlepszych 
zawodników, a także mogliśmy zrobić grupowe zdjęcie. Ten moment bardzo 
lubimy, zwłaszcza chwilę, gdy młodym szachistom towarzyszą rodzice - wtedy 
wszyscy jesteśmy wielką, piękną, szachową rodziną! – podkreśla Patryk Popis z 
klubu szachowego.

\\\ WIĄZOWNA 

\\\ OTWOCK 
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Na „karczewskim 
mundialu” zwycięską 
drużyną okazała się 

Ukraina


